

INFLUENSA BELAJARAN LANGSUNG ASING
TERHADAP INSIDEN PENGANEKURAN DI MALAYSIA:
APLIKASI MODEL VEKTOR AUTOREGRESI

MORIS FATMA BINTI ISMAIL

FAKULTAS EKONOMI
FISKA, PENGUSAHA DAN TEKNOLOGI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU

2008

**MOBILITI PELABURAN LANGSUNG ASING
TERHADAP INSIDEN PENGANGGURAN DI
MALAYSIA:
APLIKASI MODEL VEKTOR AUTOREGRESI**

**NORIS FATILLA BINTI ISMAIL
SM. EKONOMI (SUMBER ALAM)**

**JABATAN EKONOMI
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU
(UMT)
2008**

PENGAKUAN

Saya akui kertas projek (EKN4998/4999) ini adalah hasil kajian saya sendiri kecuali sumber-sumber lain yang telah saya jelaskan rujukannya melalui senarai rujukan yang telah dilampirkan.

1 Mac 2008



NORIS FATILLA BT ISMAL
UK 11464

Declaration

I hereby declare that this project paper (EKN4998/4999) is the result of my own investigation and findings except where otherwise stated other sources are acknowledge by giving explicit references is appended.

1st March 2008



NORIS FATILLA BT ISMAIL
UK 11464

PENGHARGAAN

Assalamualaikum w.b.t dan salam sejahtera...

Terlebih dahulu ingin saya mengucapkan ribuan rasa kesyukuran ke hadrat Ilahi kerana berkat limpah kurniaannya akhirnya dapat saya menyiapkan laporan kajian ini dengan jayanya. Memandangkan laporan kajian ini merupakan satu keperluan sebagai syarat bergraduasi, maka ini tentu memerlukan bukan setakat kemahiran dan kepandaian malah memerlukan pengorbanan dan komitmen yang bersungguh-sungguh dan berterusan kepada saya bagi memenuhi keperluan program ini.

Selain itu, sekalung penghargaan dan terima kasih ditujukan khas buat penyeliaan, Encik Nanthakumar Loganathan yang dengan penuh dedikasinya telah banyak memberi nasihat dan tunjuk ajar serta dorongan dalam usaha untuk menyiapkan laporan projek ini. Sekalung penghargaan buat pensyarah-pensyarah Jabatan Ekonomi yang telah banyak memberi tunjuk ajar dan asas yang kukuh membentuk diri saya sepanjang pengajian saya di UMT. Sesungguhnya segala tunjuk ajar dan nasihat kalian akan saya gunakan sebagai panduan dalam meniti cabaran kehidupan yang mendatang

Teristimewa buat kedua ayahanda dan ibunda yang tercinta, Encik Ismail Bin Zakaria dan Puan Siti Zaharah Binti Che Omar di atas berkat doa, dorongan dan sokongan mereka akhirnya saya berjaya menamatkan pengajian saya dan kajian yang saya lakukan dengan lengkap dan jayanya. Akhir sekali tidak lupa buat rakan-rakan seperjuangan yang turut memberi sokongan dan bantuan dalam usaha untuk memenuhi kehendak keperluan program. Segala sokongan dan kenangan manis sepanjang pengajian di UMT akan selamanya terpahat di sudut hati ini buat selamanya, selamat maju jaya.

Sekian.

Nama : Noris Fatilla Bt Ismail

Email : dukutie_gemini@yahoo.com

ABSTRAK

Secara keseluruhan kajian ini adalah untuk menilai pengaruh pelaburan langsung asing dalam mencorakkan pola pengangguran Malaysia. Secara khususnya pula, kajian ini adalah untuk menganalisis integrasi antara pelaburan langsung asing dan tren pengangguran Malaysia. Bagi memperoleh keputusan yang menyeluruh, kajian ini menggunakan Model Vektor-Autoregresif (VAR) bagi melihat kesan jangka panjang mobiliti pelaburan asing terhadap insiden pengangguran di Malaysia serta analisis secara regresi juga digunakan dalam membuktikan kajian ini secara empirikal. Hubungan antara kadar pengangguran dengan pelaburan langsung asing akan dilihat berasaskan kajian empirikal dengan menggunakan data siri masa bagi tempoh 1975-2006. Keputusan kajian ini membuktikan bahawa mobiliti pelaburan asing secara tidak langsung telah menunjukkan kewujudan pengangguran di mana kemasukan teknologi yang menyebabkan permintaan untuk tenaga buruh berkurangan. Selain daripada itu, AFTA memberi kesan yang positif kepada kadar pengangguran di dalam negara. Jadi, dasar harus digubal bagi mengimbangi mobiliti pelaburan asing yang mampu mencipta peluang pekerjaan bagi rakyat Malaysia dalam pelbagai sektor ekonomi pada masa akan datang.

Kata kunci: pelaburan asing langsung, pengangguran

ABSTRACT

Generally, this research to evaluate the influence for Foreign Direct Investment to unemployment pattern in Malaysia. This paper especially also to analyze the integration between foreign direct investment and unemployment in Malaysia. To get in full result, this research apply Vector Auto-regression Model (VAR) to see effect for a long time about foreign direct investment mobility to unemployment in Malaysia and also analyses by regression also used to prove this research empirically. Relationship between unemployment and foreign direct investment will see based on empirical research with tested using relevant data from 1975 to 2006. The result in this research evidence that foreign investment mobility already give effect for unemployment when technology enter and unemployment was increasing effect from labor demand decreasing. Meanwhile, AFTA give positive effect to unemployment in this country. So, policy must legislate to balance foreign investment mobility and able create work opportunity for Malaysia people in many economic sector on future time.

Key words: foreign direct investment unemployment,